
Ranna tn 1, 3 ja 5 kinnistute detailplaneeringu eskiislahenduse arutelu protokoll 

 

Tori vald        31. märts 2022 

 

Algus kell 16, lõpp kell 16.20 

Toimumise koht: Sauga teenuskeskus 

Protokollis: planeerimisspetsialist Piret Kallas 

 

Osa võtsid: Aita Teigar, Olgert Margus, Kristjan Kullerkan, Piret Kallas. 

Eskiislahenduse avalik väljapanek toimus 28.02-29.03.2022, mille ajal esitati planeeringule 

ettepanekud:  

1. Lubada Pärnu maantee äärde tagasi kasvada laial paju- ja toomingavõsal. 

2. Säilitada võsa ja puude rivi Silla tänava ääres. 

Põhjendused: 

Hajutab ristmiku müra ja ei peegelda seda tagasi korterelamu suurtelt pindadelt Raba tänava 

eramute suunas. 

Enne 2019. aastat, kui oli alles ehitusalal olev kõrge paju- ja toomingavõsa, rõkkas maikuus 

ümbruskond sadade ööbikute laulust. Peale võsa hävitamist saabus vaikne kevad. 2020. aastal 

laulis 1 ööbik. 2021. aastal laulis 2 ööbikut. 

Kellegi meelest tarbetu võsa hävitamisega kadus elurikkus. Kadus miski, mille olemasolust 

polnud ilmselt paljudel aimugi. 

 

Arutelu tulemusena otsustati, et kuivõrd ala on juba varasemalt planeeritud linnalise 

keskkonnana, kus ei puudu ka keskkonda sobiv planeeritud haljastus säilitatavate või 

istutatavate puude ning planeeritud hekkide ja põõsaste näol, ei ole isetekkeline paju- ja 

toomingavõsa nimetatud alal sobiv haljastuslahendus. Tori vallavalitsus ei ole ala ruumilise 

arengu korraldajana elu- ja liigirikkuse vastu, kuid jääme seisukohale, et kitsa ribana hoonestuse 

ja tee vahel ei täidaks see ettepaneku esitaja taotletud eesmärki. Lisaks märgime, et üle Silla 

tänava on ulatuslik looduslik haljasala. 

 

 

 

 

 


